

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT  
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA  
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

**PERTANYAAN : LISAN**

**DARIPADA : DATO' DR. SHAMSUL ANUAR BIN HAJI  
NASARAH [ LENGGONG ]**

**TARIKH : 11 JULAI 2019 (KHAMIS)**

**SOALAN NO. 36**

**DATO' DR. SHAMSUL ANUAR BIN HAJI NASARAH [ LENGGONG ]** minta **MENTERI KESIHATAN** menyatakan apakah usaha yang akan dilakukan oleh Kementerian agar kenaikan kos yuran konsultasi pengamal perubatan swasta ini tidak hanya memberikan penekanan terhadap kepentingan industri tetapi juga kepentingan rakyat.

**JAWAPAN**

**Yang di-Pertua,**

Untuk makluman, kos fi rawatan pesakit di hospital dan klinik swasta terdiri daripada fi perundingan dan tatacara serta lain – lain kos hospital dan klinik. Fi perundingan dan tatacara di hospital swasta dipantau berpandukan Jadual Ketiga Belas, Perintah Kemudahan dan Perkhidmatan Jagaan Kesihatan Swasta (Hospital Swasta dan Kemudahan Jagaan Kesihatan Swasta Lain) (Pindaan) 2013 di bawah Akta Kemudahan dan Jagaan Kesihatan Swasta 1998 [Akta 586]. Jadual ini menetapkan harga siling atau had maksimum untuk fi profesional iaitu fi perundingan dan fi tatacara pengamal perubatan atau pergigian swasta.

Bagi fi profesional yang dikenakan untuk perundingan dan tatacara perubatan dan pergigian di klinik-klinik swasta, ianya adalah dikawal di bawah Jadual Ketujuh Peraturan-Peraturan Kemudahan dan

Perkhidmatan Swasta (Klinik Perubatan Swasta atau Klinik Pergigian Swasta) 2006. Jadual ini memperuntukkan fi profesional dalam julat fi yang diselaraskan.

Walau bagaimanapun, selain daripada fi profesional, Kementerian Kesihatan Malaysia (KKM) tidak mengawal caj bagi penginapan, caj tatacara kejururawatan, caj peralatan seperti caj alat pakai buang (jarum, picagari, gauze dan lain-lain), caj ujian makmal dan caj ubat-ubatan. Dengan mengawal fi profesional melalui kedua-dua Jadual ini, rakyat akan dilindungi daripada dikenakan caj perkhidmatan kesihatan yang terlampau tinggi.

Cadangan pindaan Jadual Ketujuh bagi menyelaraskan fi profesional bagi pengamal perubatan am swasta telah melalui Analisis Impak Peraturan (*Regulatory Impact Analysis*) yang merupakan satu keperluan oleh Perbadanan Produktiviti Malaysia di bawah Pekeliling Am Bilangan 1 Tahun 2013 Dasar Negara Bagi Pembangunan dan Pelaksanaan Peraturan.

Di dalam mempertimbangkan cadangan semakan fi perundingan pengamal perubatan am swasta ini, KKM telah mengambil kira pandangan pelbagai pihak. Selain daripada pengamal perubatan am swasta, KKM juga telah mendapatkan pandangan daripada persatuan-persatuan pengguna dan majikan-majikan daripada pelbagai sektor industri. Sesi *town hall* yang melibatkan pengamal perubatan am swasta dan pihak-pihak berkepentingan ini juga telah yang diadakan pada 27 Ogos 2018. KKM mengambil maklum akan kesukaran yang dihadapi oleh pengamal perubatan am swasta yang berdepan dengan kenaikan kos dalam memberikan perkhidmatan perubatan di klinik swasta.

Cadangan semakan fi perundingan pengamal perubatan am swasta ini telah pun diangkat ke Jemaah Menteri pada 24 April 2019 untuk persetujuan. Susulan daripada itu, Jemaah Menteri telah meminta agar cadangan ini dibincangkan terlebih dahulu di dalam Majlis Tindakan Kos Sara Hidup Negara sebelum sebarang keputusan dapat diambil.

**Yang di-Pertua,**

Untuk mengatasi masalah *fee-splitting* atau pembahagian fi, persatuan-persatuan pengamal perubatan am swasta iaitu *Malaysian Medical Association* (MMA), *Malaysian Practitioners Coalition Association Malaysia* (MPCAM), *Federation Private Medical Practitioners Association Malaysia* (FPMPAM) dan Pertubuhan Doktor-Doktor Islam Malaysia (PERDIM) telah menyediakan satu draf *Common Contractual Agreement* (CCA) untuk pengamal-pengamal am swasta dan *MCO/TPA*. Draf tersebut telah dikemukakan kepada KKM untuk disemak dari sudut perundangan supaya CCA tersebut tidak melanggar sebarang peruntukan perundangan di bawah KKM seperti Akta Perubatan 1971, Kod Etika dan Profesional oleh Majlis Perubatan Malaysia (*Code of Professional Conduct*) dan Akta Kemudahan dan Perkhidmatan Jagaan Kesihatan Swasta Akta 586 (1998). Draf CCA ini telah dibincangkan pada 9 Mei 2019 semasa mesyuarat antara persatuan-persatuan pengamal perubatan am swasta dan *MCO/TPA* dimana telah dipersetujui agar isu-isu perdagangan (*trade issues*) perlu diperhalusi untuk persetujuan bersama kedua-dua pihak. KKM pula akan memohon secara rasmi pandangan daripada Jabatan Peguam Negara berkenaan isu-isu *fee-splitting*.

Sekian, terima kasih.